



MEDIA ADVISORY

86th Airlift Wing Public Affairs Office
Unit 3200, Box 330
Ramstein AB, Germany
APO AE 09094

Tel. (49) 06371-47-2458/9199
DSN: 480-2458/9199

RELEASE NO.
100721-01
October 7, 2021

Outbound Flights Resume for Afghan Evacuees from Ramstein AB

RAMSTEIN AIR BASE, Germany – Outbound flights carrying Afghan evacuees from Ramstein AB to the United States are scheduled to resume Oct. 9, 2021.

U.S. government and military leaders are working to finalize the outbound airlift schedule to transport remaining evacuees to the United States. Approximately 1000 Afghans are expected to depart per day over the next several days. The final date when all evacuees will have departed has not yet been determined.

Outbound flights carrying Afghan evacuees to the United States were temporarily paused at the request of the U.S. Centers for Disease Control and Prevention (CDC) out of an abundance of caution due to the discovery of a small number of measles cases in the United States among recently arrived evacuees from Afghanistan.

During the pause, approximately 8,800 evacuees received the measles, mumps and rubella (MMR) vaccine and the majority of eligible evacuees received the Janssen COVID-19 vaccine at Ramstein and Rhine Ordnance Barracks.

Ramstein AB has been serving as the largest reception port for Afghan evacuees within U.S. European Command since Aug. 20, and has received approximately 35,000 evacuees to date.



MEDIA ADVISORY

86th Airlift Wing Public Affairs Office
Unit 3200, Box 330
Ramstein AB, Germany
APO AE 09094

Tel. (49) 06371-47-2458/9199
DSN: 480-2458/9199

A media opportunity is available to capture the first flight to depart, Saturday, Oct. 9 at 11:00

a.m. Media interested in attending must provide a copy of their Identification Card and media

affiliation to 86th Airlift Wing Public Affairs (email: 86aw.pa@us.af.mil) no later than 12 p.m. Oct. 8.



MEDIA ADVISORY

86th Airlift Wing Public Affairs Office
Unit 3200, Box 330
Ramstein AB, Germany
APO AE 09094

Tel. (49) 06371-47-2458/9199
DSN: 480-2458/9199

PRESSEVERÖFFENTLICHUNG NO.
100721-01
7. Oktober 2021

Flüge für afghanische Evakuierte von Airbase Ramstein wieder aufgenommen

FLUGPLATZ RAMSTEIN, Deutschland – Am 9. Oktober 2021 sollen die Flüge der afghanischen Evakuierten in die Vereinigten Staaten von Airbase Ramstein wieder aufgenommen werden.

Führende Vertreter der US-Regierung und des Militärs arbeiten derzeit daran, den Zeitplan für den Transport der verbleibenden Evakuierten in die Vereinigten Staaten festzulegen. Es wird erwartet, dass in den nächsten Tagen täglich etwa 1000 Afghanen ausreisen werden. Das endgültige Datum, an dem die letzten Evakuierten abfliegen werden, steht noch nicht fest.

Die Ausreise Flüge mit afghanischen Evakuierten mit Ziel Vereinigten Staaten wurden auf Ersuchen der US-Zentren für Seuchenkontrolle und -prävention (CDC) als Vorsichtsmaßnahme vorübergehend unterbrochen, da in den Vereinigten Staaten eine geringe Zahl von Masernfällen unter den aus Afghanistan eingetroffenen Evakuierten festgestellt worden war.

Während des Aussetzens erhielten etwa 8.800 Evakuierte in Ramstein und Rhine Ordnance Barracks den Impfstoff gegen Masern, Mumps und Röteln (MMR) und die Mehrheit der in Frage kommenden Evakuierten den Johnson&Johnson-Impfstoff.

Der Flugplatz Ramstein dient seit dem 20. August als größter Aufnahmehafen für afghanische Evakuierte innerhalb des US-europäischen Kommandos und hat bis heute etwa 35.000 Evakuierte aufgenommen.



MEDIA ADVISORY

86th Airlift Wing Public Affairs Office
Unit 3200, Box 330
Ramstein AB, Germany
APO AE 09094

Tel. (49) 06371-47-2458/9199
DSN: 480-2458/9199

Medienvertreter haben die Möglichkeit, den ersten Abflug am Samstag, den 9. Oktober um 11.00 Uhr zu verfolgen. Medienvertreter, die an einer Teilnahme interessiert sind, müssen bis spätestens 12.00 Uhr am 8. Oktober eine Kopie ihres Ausweises und ihrer Medienzugehörigkeit an die Abteilung Public Affairs des 86. Lufttransportgeschwaders (E-Mail: 86aw.pa@us.af.mil) schicken.